
 

 

Zápis z porady Výkonného výboru AKVŠ konané dne 23. 4. 2021 
(online) 

Přítomni: M. Bočková, J. Jirát, J. Kříž, H. Landová, M. Otavová, V. Šubrta, J. Vencláková 

Omluveny: R. Římanová, H.  Sedláčková 

Hosté: M. Hrubá, K. Paulová 

 

1. Vystoupení hostů 

• M. Hrubá seznámila VV s aktualitami z oblasti open access/open science: 
o pracovní skupina RDM spustila web https://web.wg-rdm.cz 
o zástupci PS RDM jsou v Pracovní platformě EOSC (org. MŠMT ČR) 
o skupina spolupracuje s programy KAPPA TAČR (řešení Data Management Plan) 
o podařilo se prosadit změny do RIV, pole R97 odkazuje na výzkumná data 
o implementace infrastruktury Open Science na VŠB-TUO do strategického záměru 

VŠB-TUO 2021-2027 
o perzistentní identifikátory - skupina pořádá odbornou přednášku i pro širší 

veřejnost, 27. 4. 2021 13:00 - 15:00, přednáška Jozefa Mišutky (MFF UK) 
„Perzistentní identifikátory digitálních objektů“ 

o byl schválen společný projekt MUNI a VŠCHT - Data Stewardship Wizard v prostředí 
českých vysokých škol (4/2021 - 4/2022; hlavní řešitel: Michal Růžička; ověření 
konkrétních technických a metodických možností nasazení nástroje pro tvorbu DMP) 

o skupina OA manažeři řeší přípravu strategií na univerzitách; MUNI se připojuje k 
šetření Postoje autorů k OA; řeší otázku ORCID a GDPR 

o k řešení: nastavení předávání informacím ředitelům VŠ knihoven - návrh: součást 
webu AKVŠ (projekty - běžící, připravované, …) 

• K. Paulová informovala o činnosti PS IVIG: 
o poděkovala za vstupy od VV AKVŠ k možným činnostem v PS IVIG 
o plánovaná činnost IVIG na 2021: 

▪ seminář IVIG na začátku září, zatím není určené téma, pravděpodobně 
proběhne online, návrh tématu - zajímavé přístupy k online výuce IG, cílová 
skupina především VŠ knihovny; IVIG plánuje schůzku k semináři na začátku 
května (vytvoření organizačního týmu, téma atd.) 

▪ výzkum IG v knihovnách - sběr dat 
o proběhla diskuse o možnostech propojení stáží a přípravy materiálů pro začínající 

lektory IG 

2. Aktuality z pracovních jednání a uskutečněných akcí v rámci i mimo AKVŠ 

• H. Landová informovala o jednání Rady SDRUK: příprava KKS 2021 – různé varianty 
offline/online, září/listopad – nehrozí kolize s KAM 2021. 

• H. Landová informovala o komunikaci s P. Synkem ohledně výzvy NTK ke spolupráci při 
přípravách přechodu na nový knihovní systém. 



• V. Šubrta informoval o hlavních tématech jednání Předsednictva RVŠ 19. 4.: návrat studentů 
VŠ pro realizaci praktické výuky, problematika očkování zaměstnanců VŠ, kompenzace 
nákladů VŠ na povinné očkování, vyjádření SK RVŠ ohledně situace v Radě ČT, vývoj mezd ve 
školství. 

3. Administrativa 

• V. Šubrta informoval o odeslání daňového přiznání za rok 2020 a vyúčtování srážkové daně. 
• V. Šubrta informoval o čerpání rozpočtu – oproti minulé zprávě žádné změny. 

4.  Úkoly/náměty z předchozích jednání 

• V. Šubrta informoval o postupu ohledně přípravy workshopu využití Google Analytics                                     
v knihovnách (co měřit, jak interpretovat); proběhla diskuse nad možným obsahem a formou 
seminářů na základě dosavadní komunikace V. Šubrty s lektorem; je vhodné rozdělit do více 
kratších workshopů, postavit na konkrétních případových studiích. 

• M. Bočková informovala o přípravě workshopu zaměřeného na právní aspekty fungování 
knihoven: M. Bočková je v kontaktu s potenciální lektorkou, téma: pracovní právo s důrazem 
na aktuálně řešené problémy ve VŠ knihovnách. 

• H. Landová informovala o průzkumu mezi řediteli VŠ knihoven ohledně termínů KAM2021, 
KAM2021 se na základě výsledků připravuje na zářijový termín (12. – 14. 9.); je možné 
pokračovat potvrzením termínu přednášejícím a oslovením sponzorů; na KAM bude 
navazovat dvoudenní jednání VV AKVŠ. 

• CRP: zkušenosti VŠ knihoven jsou podle odpovědí ředitelů velmi malé; proběhla diskuse VV                  
o dalším postupu přípravy CRP na zpřístupnění českých e-knih; H. Landová, M. Bočková                        
a V. Šubrta připraví do příštího jednání přehled možných základních výstupů projektu. 

• Pracovní skupina EIZ: R. Římanová a V. Šubrta zpracovali strukturovaný seznam možných 
činností; proběhla diskuse o dalším postupu – stanovení dobře definovaných úloh, které jsou 
řešitelné i bez existence PS EIZ, které budou řešeny v ad hoc skupinách. 

• BA 2021: M. Bočková informovala o aktuálním stavu příprav – je sestaven organizační tým, 
27. 4. první setkání. 

5. Podněty z knihovnické komunity 

• H. Landová informovala o pracovní skupině NSK (národní soustava kvalifikací): AKVŠ 
obdržel ze strany R. Giebische nabídku na spolupráci, za VV AKVŠ se zapojí R. Římanová;  
v projektu OP Zaměstnanost "Systémové prostředi ́k prohlubováni ́kompetenci ́– UpSkilling" 
jsou  v regionech realizována pravidelná setkáni ́významných aktérů trhu práce  
a autorizovaných osob, 12. 5. proběhne setkáni ́autorizovaných osob a aktérů trhu práce na 
téma „Zkušenost  s realizaci ́profesnićh kvalifikaci ́NSK, možnosti pro vzdělavatele  
a zaměstnavatele z oblasti: Knihovnictvi“́, byli osloveni zástupci knihoven, včetně H. Landové 
za AKVŠ.  

• Tomáš Foltýn (NK ČR): spolu s M. Indrákem (MZK) zpracovali výsledky dotazníku a poskytli 
VV AKVŠ  k připomínkování. Na základě výsledků bude připraven příspěvek na Seminář 
k digitalizaci (nejen) pro krajské knihovny X (online), který se odehraje formou 
videokonference 2. 6. 2021 od 9:00 přibližně do 15:30. 

• M. Machytková (ČVUT): Předala VV AKVŠ dotaz Samostatného oddělení autorského práva 
Ministerstva kultury ČR k očekávání knihoven od nadcházejícího hodnocení dopadů, resp. 
přezkumu směrnice 96/9/ES o databázích (termín do 30. 5.). AKVŠ ve spolupráci s NK ČR  
a KNAV naformulovala požadovanou odpověď. H. Landová po dohodě s M. Machytkovou 
osloví MK ČR, aby dotazy již směřovalo na předsedkyni AKVŠ.  
 

 



6. FPZC 2021 

• J. Kříž informoval o výsledcích 1. kola výběrového řízení FPZC: 3 doručené žádosti byly 
podpořeny celkovou částkou 35 437 Kč; výsledky byly zveřejněny na webu AKVŠ 

• plán na vyhlášení 2. kola - od 3. do 31. května 2021, do poloviny června výsledky  

7. Statistický výkaz za rok 2020 

• J. Kříž shrnul aktuální stav statistického výkazu – funguje přihlašování přes Shibboleth, sběr 
dat byl zahájen, aktuálně 25 odpovědí; upozornil také na nerespektování metodiky 
vyplňování u některých knihoven, což znehodnocuje sbíraná data 

• V. Šubrta představil námět na mezinárodní spolupráci v rámci European Business School 
Librarians’ Group – využití nástroje pro sběr dat i na této platformě, možné mezinárodní 
porovnání; H. Landová bude prezentovat záměr mezinárodního srovnání na setkání 
absolventů LIBER Emerging Leaders 

8. Plán činnosti 

• H. Landová shrnula dosavadní plnění Plánu činnosti VV AKVŠ pro rok 2021 a stručně prošla               
i plán na nadcházející měsíce; vše běží podle plánu 

• Aktuálně je třeba začít připravovat stáže (náměty – ČZU informační vzdělávání, UPOL 
katalogizace); z rozpočtu AKVŠ bude hrazeno občerstvení a DPP pro zaměstnance pořádající 
knihovny, který povede stáž  

9. Další jednání VV AKVŠ 

• probíhá výběr termínu pro osobní setkání na ČZU, bude-li to možné vzhledem k ep. situaci 

 

Zapsal: V. Šubrta 

Schválila: H. Landová 

https://www.akvs.cz/zahranicni-cesty/vysledky-vyberoveho-rizeni/

